
BR.0012.14.2016 

Protokół 

z posiedzenia połączonych  Komisji  Rady Miejskiej w Niemczy: Infrastruktury Społecznej  

i Spraw Obywatelskich oraz Infrastruktury Technicznej i Rozwoju Gospodarczego, 

które odbyło się 28 listopada 2016 roku.  

Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 14.00 w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Niemczy. 

 

 Komisji przewodniczyła Pani Edyta Mielnik - Przewodnicząca Komisji   

Infrastruktury Społecznej i Spraw Obywatelskich. 

 

Radni nieobecni: 

Stanisław Szachniewicz - nieobecność usprawiedliwiona 

Łukasz Wolniak - nieobecność usprawiedliwiona  

 
Radny Tomasz Otworowski przybył o godz. 14.35 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 

Monika Szymańska-Śledź Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 
Z Urzędu MiG: 

Grzegorz Kosowski  Burmistrz 

Kazimierz Figzał  Z-ca Burmistrza 

Marta Żłobicka - Wnuk Skarbnik Gminy 

Kazimiera Lenkiewicz radca prawny urzędu 

Marzena Krzyśko  insp. ds. oświatowych 

Sylwia Spychała  kierownik referatu RLP 

Magdalena Szydłowska kierownik USC/Kadry 

Tomasz Jara   pracownik referatu FB 

Grzegorz Procków  kierownik referatu RNG 

Tadeusz Szygudziński kierownik referatu BZP 

Robert Woźnicki  kierownik referatu OSO 

 

 

 



Jednostki organizacyjne: 

Iwona Grzesiak  Dyrektor Przedszkola Publicznego w Niemczy 

Renata Kukuła   Z-ca Dyrektora Niemczańskiego Ośrodka Kultury 

Małgorzata Kuźniar  Dyrektor Zespołu Szkół w Niemczy 

Beata Roszko   Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Niemczy  

Elżbieta Szymańska  Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o. o.  

w Niemczy 

Danuta Wakulik  Dyrektor Miejskiej i Gminnej Biblioteki Publicznej w Niemczy 

Sołtysi: 

Paulina Dziedzic 

Kazimierz Dziadkowiec 

Piotr Mielnik 

 

Zaproszeni goście: 

Andrzej Bronowicki  Prezes Zarządu WiK Sp. z o. o. w Dzierżoniowie 

Paweł Puszka Prezes Zarządu Związku ZGPD7 

 

 

Porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Opiniowanie projektów uchwał. 

3. Przedstawienie projektu budżetu Miasta i Gminy Niemcza na 2017 rok. 

4. Sprawy różne. 

 

Ad 1. Przewodnicząca otworzyła posiedzenie powitaniem radnych, burmistrzów, sołtysów, 

pracowników urzędu oraz przybyłych gości, po czym przedstawiła porządek obrad.  

  

Ad 2. Przewodnicząca przeszła do opiniowania projektów uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę przedłożonych przez 

Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o. w Dzierżoniowie, 

Pan Andrzej Bronowicki, Prezes Zarządu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. 

w Dzierżoniowie, omówił wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 



w wodę na okres od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r. Stawki taryfowe we wniosku utrzymane 

są na poziomie z tego roku. Prezes poruszył także temat środków finansowych na inwestycje, 

które są niezbędne w celu uporządkowania gospodarki wodno-kanalizacyjnej w powiecie.  

Radny Nowak zauważył, że przy wielkości datacji, jakie WiK pozyskuje na 

inwestycje, liczył na obniżenie stawki, ale jeżeli jest to nie możliwe, zdaje sobie sprawę, że 

trzeba przyjąć te na poziomie tegorocznym. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu.  

 

2) uchylenia uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki takiej opłaty, 

Uzasadnienie projektu przedstawił Pan Paweł Puszka, Prezes Zarządu ZGPD 7.  

Zgodnie ze Statutem Związku, a także wskazaniem w ustawie o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach, do kompetencji Zgromadzenia Związku, czyli delegatów 

z poszczególnych gmin, należy stanowienie uchwał, w tym aktów prawa miejscowego 

w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi i samej stawki takiej opłaty. Podobne 

zalecenie wystosowała także Regionalna Izba Obrachunkowa. Stawki opłaty do końca 2018 

roku nie ulegają zmianie. Radny Nowak zapytał o wagę głosów naszych delegatów. 

Burmistrz przypomniał, że przedstawicielami gminy w Związku jest on i Radny Robert 

Polański z 2 głosami przy 7 ogółem. Więcej pytań nie było. Przewodnicząca zarządziła 

głosowanie nad zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu.  

 

3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2017 rok, 

 Projekt uchwały uzasadnił Pan Tomasz Jara. Stawki podatku wynikają 

z obwieszczenia Ministra Finansów z dnia 28 lipca 2016 roku w sprawie górnych stawek 

kwotowych podatków i opłat lokalnych. W większości pozycji stawki ulegają obniżeniu. Na 

prośbę Radnego Polańskiego, Pan Jara przedstawił porównanie stawek ujętych w projekcie 

z obecnie obowiązującymi. Radni nie mieli uwag. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu.  



 

4) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

Pan Tomasz Jara omówił podstawę prawną projektu. Ze względu na to, że w dwóch 

pozycjach dotychczasowej uchwały stawka uległa obniżeniu, postanowiono zmienić całą 

uchwałę, aby była czytelna i jednolita. Pan Jara wymienił stawki, które ulegają zmianie. 

Pozostałe stawki pozostają na poziomie z tego roku. Radni nie mieli uwag. Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu. 

 
5) zmiany Aktualizacji Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Niemcza na lata 

2014-2017 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2018-2021 uchwalonego uchwałą Nr 

XLII/248/14 Rady Miejskiej w Niemczy z dnia 29 września 2014 r., 

Uzasadnienie do projektu przedstawił Pan Grzegorz Procków. W związku 

z koniecznością budowy sieci kanalizacji sanitarnej z miejscowości Kietlin do oczyszczalni 

miejskiej w Niemczy oraz z planami dotyczącymi budowy sieci kanalizacji sanitarnej 

z miejscowości Przerzeczyn-Zdrój do miejscowości Nowa Wieś Niemczańska, należy 

powyższe zadania wprowadzić do Harmonogramu zadań z zakresu ochrony środowiska 

i Listy zasadniczej projektów inwestycyjnych Gminy Niemcza. Wprowadzenie powyższych 

zmian umożliwi Gminie ubieganie się o dofinansowanie planowanych inwestycji ze środków 

unijnych.Radni nie wnieśli uwag do projektu. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu.  

 
6) określenia zasad zwrotu udzielonych zasiłków okresowych, celowych lub pomocy 

rzeczowej, przyznanych pod warunkiem zwrotu, 

Założenia projektu uchwały omówiła Pani Beta Roszko. Projekt określa zasady zwrotu 

udzielonych zasiłków, które podlegają zwrotowi w części lub całości, jeżeli dochód na osobę 

w rodzinie przekracza kwotę kryterium dochodowego określonego w ustawie o pomocy 

społecznej. Radni nie mieli uwag. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu.  



7) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania – pomocy udzielonej 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego, 

Uzasadnienie projektu przedstawiła Pani Beata Roszko. Podjęcie niniejszej uchwały 

pozwoli na odstąpienie żądania zwrotu wydatków za udzielony posiłek albo świadczenie 

rzeczowe w postaci produktów żywnościowych od osób przekraczających kryterium 

dochodowe do wysokości 150%. Przewodnicząca Edyta Mielnik zapytała, jaki jest koszt 

przyznawanych  posiłków. Pani Kierownik odpowiedziała, że koszt posiłku dla dzieci to 

około 5 zł, a dla dorosłych 8 zł. Więcej pytań nie było. Przewodnicząca zarządziła głosowanie 

nad zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu.  

 
8) dokonania zmian w budżecie Miasta i Gminy Niemcza na 2016 rok, 

Skarbnik Gminy omówiła poszczególne zmiany w uchwale budżetowej. Część zmian 

wynika ze zmiany planu dotacji przez Wojewodę Dolnośląskiego, co przedstawia załącznik nr 

1. Pani Skarbnik wymieniła kwoty wydatków, które ulegają zwiększeniu. Dokonuje się także 

zmniejszeń wydatków, które wiadomo na tę chwilę, że nie zostaną wykorzystane. Pozostałe 

zmiany to przeniesienia pomiędzy paragrafami lub wynikają z dotacji celowych. Radni nie 

mieli uwag. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu.  

 
9) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Niemcza na lata 2016-2036. 

Pani Skarbnik powiedziała, że zmiany projekcie odpowiadają zmianom w uchwale 

budżetowej, są tylko przedstawione w formie tabelarycznej. Radni nie mieli uwag. 

Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad zaopiniowaniem projektów. 

Za pozytywnym zaopiniowaniem projektu głosowało 11 radnych obecnych na 

posiedzeniu.  

 

Ad 3. W sprawie projektu budżetu Miasta i Gminy Niemcza na 2017 rok jako pierwsza 

zabrała głos Pani Skarbnik. Powiedziała, że zaplanowane wydatki są wyższe od 

tegorocznych o 10 mln zł, a różnica wynika z planowanych do realizacji zadań 

inwestycyjnych z udziałem środków Unii Europejskiej.  



 O godz. 14.35 przybył Radny Tomasz Otworowski. 

Pani Skarbnik następnie wymieniła planowane projekty inwestycyjne i ich koszty 

oraz omówiła wydatki bieżące ujęte w projekcie. Przewodnicząca poprosiła o zadawanie 

pytań. Radna Justyna Kaczorowska zapytała o budowę remizy w Przerzeczynie-Zdroju. 

Burmistrz odpowiedział, że w 2017 roku nie planuje realizacji tego zadania. Radny Tomasz 

Nowak powiedział, że trudno jest mu się odnieść do projektu budżetu, który zakłada 

zadłużenie wyższe niż budżet gminy. Przewodnicząca Edyta Mielnik poruszyła temat 

kredytu na budowę przedszkola. Uważa, że Radni posiadają za mało informacji na ten 

temat. Burmistrz odpowiedział, że stoimy przed wyborem, albo chcemy realizować nowe 

zadania, albo zostaniemy na obecnym poziomie inwestycji. Kredyt na inwestycje zostanie 

uruchomiony tylko wtedy, gdy będzie miał pokrycie ze środków funduszy unijnych. 

Wniosek na budowę przedszkola, na tę chwilę, nie został przyjęty do realizacji przez 

Zarząd Województwa, zostało w tej sprawie złożone odwołanie. Radna Kaczorowska 

powiedziała, że nikt nie neguje potrzeby budowy nowego przedszkola, ale uważa, że gminy 

nie stać na budowę przedszkola za 6 mln zł. Radny Jan Prokop zapytał, ile procent 

dofinansowania budowy przewiduje złożony wniosek. Burmistrz odpowiedział, że 85%. 

Przewodnicząca zapytała, czy była robiona wycena ewentualnego remontu obecnego 

budynku przedszkola. Burmistrz odpowiedział, że gmina posiada opinię ekspercką, która 

mówi, że taki remont byłby nieopłacalny finansowo. Sam remont elewacji to wydatek rzędu 

700 tys. zł.  

 O godz. 14.48 salę posiedzeń opuściła radna Alicja Borodajko. 

Radny Miłosz Wrzesiński przypomniał Radnym, że wraz z członkami Komisji 

Rewizyjnej, odbył posiedzenie w obecnym przedszkolu. Po obejrzeniu wszystkich 

pomieszczeń uważa, że każde z nich wymaga remontu. Na temat stanu budynku 

wypowiedziała się także Dyrektor przedszkola i zaprosiła Radnych na wizję.  

O godz. 14.53 na salę posiedzeń wróciła radna Alicja Borodajko. 

 Radny Nowak odczytał głos w dyskusji w formie zapytania do Burmistrza, które 

stanowi załącznik do protokołu. Na pytanie odnośnie wykorzystania obecnego budynku 

przedszkola i jego nabywcy, Burmistrz odpowiedział, że nie ma potencjalnego nabywcy, ani 

planów wykorzystania tego budynku, bo jego zdaniem byłyby to przedwczesne działania. 

Na pozostałe pytania Burmistrz zobowiązał się odpowiedzieć na piśmie.  

 Sołtys Kazimierz Dziadkowiec zwrócił się do Burmistrza o wyodrębnienie 

w budżecie na 2017 rok środków finansowych na wyasfaltowanie ul. Okrężnej 

w Przerzeczynie-Zdroju.  



 Radny Nowak zadał pytanie Pani Skarbnik, skąd wziął się wzrost dochodów 

majątkowych w 2017 r. Skarbnik odpowiedziała, że wzrost wynika z planowanej sprzedaży 

dwóch wozów strażackich.  

 
Ad 4. Radny Jan Prokop przypomniał Burmistrzowi o problemie z oświetleniem na ul. 

Dębowej. Burmistrz powiedział, że sprawa była zgłaszana i w poprzednim tygodniu 

energetyka usuwała awarie. Ponowi zgłoszenie.  

 Radna Kaczorowska poruszyła temat konsekwencji upadłości uzdrowiska. 

 Radny Nowak odczytał zapytania, na które Burmistrz zobowiązał się odpowiedzieć 

na piśmie. Na pytanie nr 10 „Czy są jakieś perspektywy wykorzystania turystycznego 

sprzedanego majątku z gminy: Słodowni, Zamku, Pałacu w Wilkowie Wielkim                     

i w Piotrkówku. Czy Gmina podejmuje w tym kierunku działania?”. Burmistrz 

odpowiedział, że majątek ten nigdy nie był w posiadaniu gminy.  

Przewodnicząca ponowiła temat parkowania przy orle oraz stanu technicznego 

studzienki przy wjeździe do rynku. Przekazała także prośbę mieszkańców Przerzeczyna-

Zdroju, o oczyszczenie rowu przy ul. Bat. Chłopskich. 

Sołtys Dziadkowiec poruszył temat wsparcia przez władze gminy możliwości 

uruchomienia bazy zabiegowej w Domu Pomocy Społecznej w Niemczy.  

Na zakończenie, Pani Renata Kukuła, w zastępstwie Dyrektora Niemczańskiego 

Ośrodka Kultury, poprosiła o wsparcie organizacji spektaklu podczas V Niemczańskiego 

Jarmarku Bożonarodzeniowego.  

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodnicząca o godz. 15.25 zamknęła 

posiedzenie. 

 

Nagranie z posiedzenia znajduje się pod adresem: 

https://www.youtube.com/watch?v=y9vnTGvSv2Y&t=4241s 

 

 

       Przewodnicząca Komisji Infrastruktury  
           Społecznej i Spraw Obywatelskich 
 
               /-/  Edyta Mielnik  
 

Protokołowała: 
Monika Kunysz 


